
 

 

REFERAT 
Tema for møte:  Basisdatautvalgsmøte 
Dato:   14.1.2025 
Til stede:  
Region Østfold Lukas Sleboda, Moss kommune 

Region Indre Oslofjord Astrid Bjørnerød, Indre Østfold kommune 

Region Romerike Jane Aastad Alvestad, Lillestrøm kommune 

Region Hallingdal  

Region Ringerike/Drammen Torunn Fredriksen, Drammen kommune 

Region Numedal  

Oslo kommune Torbjørn Withbro 

Bærum kommune Åsmund Hegnar 

Energi Inge Roar Kristiansen, Elvia 

Statens vegvesen  

Østfold Fylkeskommune Ann Helen Karlsen 

Akershus Fylkeskommune Lasse Tollefsen 

Buskerud Fylkeskommune Gerd Inger Brunborg 

Statsforvalteren i Oslo og Viken Jon Anders Anmarkrud 

Bane NOR Kristin Gottfridsson 

Kartverket Oslo Andreas Dyken 

Astrid Rygg 

Karolina Banul 

Johannes Spilling 

 
Referent:         Karolina Banul 
Kopi til:   Alle inviterte og nettside 

Velkommen med presentasjonsrunde 
Andreas ønsket velkommen til møte og gikk igjennom programmet. 

Referat fra forrige møte og informasjon fra seneste FGU 
Gjennomgang av referat fra forrige møte.  

Se her for tidligere referat.  

  

https://kartverket.no/om-kartverket/fylkeskartkontorene/kartverket-oslo/norge-digitalt/basisdatautvalg-oslo-ostfold-akershus-buskerud


 

 

Informasjon og saker til og fra underutvalg/forum 

 

 

Droneforum 

Det ble gjennomført 2 møter i droneforumet i 2024. Det planlegges for første møte 

i april 2025. 

Geovekst-forum har opprettet en arbeidsgruppe for drone som skal arbeide med 
datafangst, standardisering, forvalting og kurs/veiledning. Oppstartsmøte i 

arbeidsgruppa er planlagt for i begynnelsen av februar 2025.  

Havnedataforum 

Sist møte i oktober 2024. Ok deltakelse, men begrenset engasjement på runde 
rundt bordet. Utfordringer med å få aktivisert alle havnene og internt i Kartverket 

for å holde liv i forumet. Neste møte planlegges i april/mai. 

NVDB-Brukerforum 

Sist møte i desember. Neste møte planlegges i mars. 

Det ble tatt opp at det er vanskelig med engasjement i forumet. En måte å 
forberede møtene på fremover er å sende ut brukerundersøkelse i forkant for å 

finne gode diskusjonstemaer. 

  



 

 

For øvrig er det nå et introkurs for NVDB – brukerforumet ble oppfordret om må 
promotere det. 

E-verk faggruppe 

Vanskelig å få med E-verkene, men håper å få i gang mer aktivitet mot våren. 

Kartverket jobber med finne en erstatning etter Jesper Fjellin som har sluttet. 

Matrikkelgruppe 

Det ble foreslått å dele matrikkelgruppa etter tema - bygg og matrikkelenhet del. 

Det følges opp internt med deltagere i matrikkelgruppa. Vi ser utfordringer med 

deltagelse – folk trekker seg på grunn av manglende tid. Det er behov for flere folk 

i planleggingskomiteen. Flere kommuner deltar også i storkommunegruppa og 

etablerte GIS–samarbeid.  

Torunn blir med i matrikkelgruppa møter framover.  

KI – gruppe 

Det ble diskutert om vi burde etablere en egen undergruppe på KI. Flere spørsmål 

ble tatt opp: 

- Hva skal de jobbe med? 

- Hvem drar det i gang? 

- Hvem kan dele noen erfaringer? 

Det kom innspill på at vi trenger demonstrasjoner på «lavt nivå» for å komme i 

gang med å bruke KI. 

Det ble konkludert at det var for tidlig å lage en egen gruppe på KI. Vi bør heller ta 

inn KI som tema i alle undergrupper istedenfor. 

Registrering og innlegging av Stikkrenner  
Forslag om egen fagdag på stikkrenner. Når og eventuelt hva kunne vi ta opp i en 

fagdag og hvordan skulle fagdagen holdes, fysisk eller som et webinar, eventuelt 

hybridmøte? 

Innspill fra møtet 

- Flere kommuner har erfaringer med registrering av stikkrenner, blant annet 

Bærum og Moss. Lenke til Bærum prosjekt. Kort konklusjon fra dette 

arbeidet er at man må ut i felt til å få kvalitet på data. Det går veldig fort 

med dedikerte folk.  

 

- Det pågår et standardiseringsprosjekt for stikkrenner. FKB 5.0 åpner for 

mulighet til å koble til andre systemer, mellom SFKB og NVDB eksempelvis. 

 

- Erfaringer med registrering av stikkrenner i kartleggingsprosjekter er at det 

er utfordrerne med kvaliteten og bildetolkning.  

https://arcgis.baerum.kommune.no/portal/apps/storymaps/stories/10d8012b65484b71a7949827c7f5213e


 

 

- Det er ellers ikke avklart hvor originalen skal ligge for Stikkrenner. 

Konklusjonen fra diskusjonene er det oppfordres til å samle de som har som har 

erfaringer og gjort arbeid først. 

- Man bør finne løsning for god dataflyt 

- Kan være aktuelt å opprette delingsforum 

- Fagdag er aktuelt senere når mer er på plass. 

Vegbom – hvor skal dataene lagres? 
Utfordring med at dataene nå lagres fleres steder. Ønske om å ha en original. Mest 
naturlig at vegbom ligger i NVDB etter vår erfaring. 

- Er det behov for manus i kartleggingsarbeidet? 

Innspill på forskjellen mellom Vegsperring vs. Vegbom? Skal vegsperring ut av 
standard ved neste revisjonsrunde for FKB? Meldes eventuelt inn som sak. 

Gjennomføring av FDV runder, når og hvordan? 
Hvordan skal man gjennomføre det? Noen kommentarer fra møtet: 

- Trenger vi definert plan for FDV-runder.  
- Ikke altid at en part kan oppdatere alt. Utfordringer med ansvar hos parter.  

- Vi kan definere i vår region hvordan FDV-runde skal fungere.  
- Viktig at det er en kontaktperson i kommunen for oppdatering av vegnett. 
- Kartverket må ha oppdaterte kontaktlister mot partene og å nå ut til rette 

personer. 
- Skal vi diskutere rutiner for oppdatering av FKB mellom parter? Ønske om 

veiledere for vegforvaltning i kommunene og leveranser av data til FKB etter 
utbyggning. Kommunene og fylkeskommune bør samarbeide om dette 

(hvem som har anvar for oppdatering av FKB-veg etter utbygging?). 
- Innspill på om det kan lages en analyse for å oppdatering av vegtiltak når 

den er ferdigstilt.  

Målsettinger i revidert geodataplan  
• Hvordan følger vi dem opp? 

 
• Hjelp til retting basert avvikslister 

 
• Prioritering og tidspunkt for gjennomføring 

Kommentarer under: 

Målsetninger FKB 

- Vegnett – traktorveg og sti skal etter hvert inn i NVDB. Dette vil ta tid, men 

viktig å sørge for god kvalitet og fullstendighet inntil videre i SFKB.  
- Analyse som finner alle bygninger over 30 meter som skal inn i NRL? 

Kartverket undersøker om det kan lages nasjonalt. 

  



 

 

Målsetning ortofoto: 

- Ønske om levering av bilde og skann etter kartlegging av anlegg med drone. 
Problemstillinger til hvordan vi kan få til løsning på dette. Har vi noe 

midlertidig inntil ny versjon av Norgeibilder er klar. 

 

Høydedata: 

- Som for ortofoto men for Høydedata. 

 

Matrikkel: 

- Prioriteringer fra eiendomsdivisjonen.  

GIS-samarbeid i fylkene, få flere samarbeid 
 

GIS-Sør: Møtes 4 ganger i året. Har runde rundt bordet. Sender ut innspill til 
agenda i forkant. Skiptvet ønsker å bi med i samarbeidet. Ikke avtalefestet 

samarbeid.  

Follo: Arbeidsmøter 6 ganger i året. Mindre agenda, og mer arbeidsmøter – deler 
praksis på å løse utfordringer. Felles anskaffelse av kartsystemer.  

Delvis avtalefestet samarbeid, men var tettere før regionreformen i 2020. 

GSNR: treffes 2 ganger i året, agenda og erfaring utveksling.  

Hallingdal: Godt samarbeid, felles satsingsområder. 

Numedal: Avtalefestet GIS-samarbeid og kartløsning, rent teknisk. Uklart hvor 
mye praktisk samarbeid som utføres. 

Indre Østfold – uoffisielt samarbeid med nabokommuner.  

Ellers er det mange ressurssterke kommuner i Storkommunegruppa:  

Store kommuner har så mye utfordringer internt at de bruker mest tid på det. 
Uoffisiell kommunikasjon med nabo (Asker, Bærum, Drammen) 

Neste møte 
Tidspunktet for neste møte blir 22. mai hos Statsforvalteren i Drammen. 
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